
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 9. maj 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 239
Vurderer ministeren, at det er muligt eksempelvis at hæve CO2-afgiften på motorbrænd-
stoffer til 1000 kr./ton CO2 eller 1500 kr./ton CO2 med korresponderende nedsættelser 
af energiafgiften (hvorved den samlede afgiftsforskel mellem biobrændstoffer og deres 
fossile alternativer vil vokse yderligere), indenfor rammen af det eksisterende energi-
beskatningsdirektiv? Og vil ministeren redegøre for de økonomiske konsekvenser af 
justeringerne, herunder det midlertidige provenutab ved en fremrykning af den aftalte 
CO2-afgiftsforhøjelse på motorbrændstoffer og det permanente provenutab ved yderlige-
re forhøjelser af CO2-afgiften på motorbrændstoffer – til f.eks. 1000 kr./ton CO2, 1500 
kr./ton CO2 og/eller hvor meget ministeren vurderer, det vil være muligt inden for ram-
merne af energibeskatningsdirektivet (i alle tilfælde med korresponderende reduktion af 
energiafgiften)?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mona Juul (KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mona.Juul@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jesper Petersen
formand
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